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Helyszín: Városháza 1-lázasságkötő terme

Jelen vannak: Wenner-Várkonyi Attila polgármester,
Dr. Szabó Péter alpolgánnestei;
Szabó Zoltán alpolgármestei;
Bozsik Magdolna,
Dr. Fazekas Margit,
Fazekas János,
Jauernik István,
Sárközi György
Szarka László — képviselők.

Dr. Hoffmann Zsolt — jegyző,
Dr. Péter Zsuzsanna — aljegyző,
Dobáné Szabó Julianna, Szabó János — osztályvezetó’k,

Bereczné Csörögi Györgyi Csilla,
Katona Zsolt, Dr. Pusztai Gabriella, — intézményvezetők,
lrnrei László Mátyás — az Ipari Park Kf. iigvi’ezetője,
Herczeg Renáta — a Kunszentmárton i Hírlap kép ‘iseletében,
és 20 érdeklődő vendég.

Wenner-Várkonyi Attila polgármester köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy az Mötv.
rendelkezik arról, hogy az önkormányzatnak évente legalább egyszer közmeghallgatást kell
tartania olyan ügyekben ami a lakosság széles rétegeit érinti. Orül és köszöni, hogy ennyien
elfogadták a meghívást és eljöttek, hiszen a jogszabály egyik célja, hogy nyitott párbeszéd legyen a
lakosság és az általuk megválasztott Képviselő-testület között. Megállapítja, hogy az ülés
határozatképes, mert a megválasztott 9 képviselő közül mindenki jelen van, megnyitja azt.
Ismerteti a közmeghallgatás tervezett menetét.

A napirendre tett javaslat egyhangú elfogadását követően a Képviselő-testület az alábbi napirendi
pontokat tárgyalja:

Napirend:

1.! Beszámoló az Önkormányzat 2019. évi munkájáról
Előadó: Wenner-Várkonyi Attila polgármester

2.! Aktuális kérdések
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Wenner-Várkonyi Attila a napirendi pontok tárgyalása előtt két témakörben szeretné tájékoztatni a
közvéleményt.
Sajnos, néhány héttel ezelőtt a Barta családban súlyos tragédia történt mindannyian tudják. Hiszen a
három éves Barta Petike gyilkosság áldozata lett. A rendőrség azonnal elkezdte a munkát, a nyomozást.
Az édesanya letartóztatásra került. A kislányt egy ismerős családnál szállásolták el, amíg a kihallgatások
folytak. A Járási Hivatal Gyánriügyi Osztálya azonnal megkereste a rendőrséget, azonnal felvette a
kapcsolatot a családdal, így tettek a Szociális Alapellátási Központ Családsegítőben dolgozó
munkatársai is, hogy segítsenek a tragédia feldolgozásában, illetve a begyűjtött információk alapján pár
nap múlva a megyei rendőrfőkapitány és a kormánymegbízott úr egyeztetett, hiszen a gyilkosság
átkerült a Megyei Rendőrkapitánysághoz. Döntöttek arról, hogy a kislányt ideiglenesen kiemelik és
elhelyezik a családból. Először idegenekhez került volna, de a szakemberek javaslatára az apai
nagymama vette magához. Egy hét múlva egy dunántúli kis faluba ment. A gyermek természetesen
biztonságban van. A korrnánymegbízott úr múlt hét pénteken egyeztető megbeszélést hívott össze. Ezen
jelen volt a Kormányhivatal Szociális és Gyámügyi Osztálya részéről Dr. Hajdú László Lajos a
munkatársával, a Járási Hivatal Gyámügyi Osztálya László Istvánné vezetésével, a Szociális Ellátási
Központ vezetője Bereczné Csöröge Györgyi és munkatársa, itt voltak a Védőnői Szolgálattól, az
Onkormányzatot Dr. Szabó Péter alpolgármester úrral képviselték, illetve Simon Imre alezredes,
kapitányságvezető úr is itt volt és a megyei rendőrkapitányság egy kolléganője. A megbeszélés első
részében azt vitatták meg, hogy megelőzhető lett volna-e a tragédia, voltak-e ennek a tragédiának jelei.
Egyértelműen megállapítható, hogy nem voltak jelei, mindenki nyilatkozott. Ez egy sajnálatos tragédia
volt, de nem voltak olyan jelek ami alapján fel lehetett volna erre készülni. A második fele arról szólt,
hogy a kislány a nagymamánál van, viszont mi lenne a család és a kislány további sorsa. Ez egy nagyon
fontos kérdés. Abban megállapodott a Kormányhivatal Gyámügyi Osztálya és a Rendőrfőkapitányság,
hogy folyamatosan tartani fogják a kapcsolatot. Mind a két szervezetnek jogszabályoknak kell
megfelelnie, de próbálják keresni azokat a lehetőségeket, ahol a jogszabályoknak megfelelően minél
több információt tudnak egymásnak biztosítani. Ugyanis az édesapa fellebbezett az ellen, hogy
ideiglenesen a nagymamánál van a kislány. 30 napja van a Gyámügynek, hogy erre reagáljon.
Elképzelhető, hogy az édesapához visszakerül. Nincsen ezzel semmi baj, csak oda kell figyelni arra,
hogy a kislány biztonságban legyen, illetve a családnak is tudjanak segíteni. Ezt azért mondja mert
legutóbb az Országos média is foglalkozott ezzel és azóta mindannyian tudják, hogy az édesapa az
„Arkádia fényei” nevezetű egyházi szervezetnek, vagy egyesületnek a tagja, és különböző hírek
szárnyra keltek. Azért Kunszentmártonban nem rettegnek, tehát ez nem igaz. Amiket elmondott az a
jelenlegi tényállás. Igyekeznek minél több információt begyűjteni és ha valamiről be kell számolni be
fognak.
A másik fontos téma. Néhány héttel ezelőtt a Központi Nyomozati Főügyészség Cserkeszőlőben
iratokat foglalt le, illetve számítógépeket vitt el egy, vagy két konkrét Üggyel kapcsolatban ezt nem
tudják. Tudomásuk szerint 16 helyen voltak ebben az időpontban. Megerősíti azt a hírt, hogy a Tiszazug
egy településére sem mentek, egy hatóság sem vizsgálódott semmilyen ügyben, iratokat nem foglaltak le
itt, nem kérdezték őket, se Kunszentmárton, se a Tiszazug települései ebben a konkrét ügyben nem
érintettek. Azóta már híradásokból tudják, hogy több embert előzetes letartóztatásba helyeztek, illetve
háziőrizetbe. Köztük van Fehér Petra aki korábban a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Közgyűlés
alelnöke volt, most jelenleg is közgyűlési tag, illetve a Debköz vezetője, akivel régóta van kapcsolatuk,
10 éve szerződéses viszonyuk van. Illetve a Profiter Machine Kft. ügyvezetése is köztük van. Fontos,
hogy közölje, hogy semmiféle hatóság őket semmilyenképpen nem kereste meg eddig, de ha a hatóság
bármely ügyben őket megkeresi, akkor természetesen együttműködnek és erről tájékoztatás adnak. A
Profiter Machinie Kft.-vel van két élő szerződés, az egyik a „Zöld Város” a másik pedig az Ipari Park
Kft.-nek van az ipari park fejlesztésével kapcsolatban. A „Zöld Város” projektben alvállalkozók végzik
a lakótelepen a beruházást. 25%-os munka elvégzésére benyújtották a számlát, de valójában a
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kivitelezési munkák elvégzése majdnem elérte az 50%-ot. Folyik a munka. Viszont a Profiter
ügyvezetését nem tudják elérni, ezért a számlára nem is utalnak összeget. A Magyar Allamkincstáron
keresztül tudják az előre rendelkezésre álló összeget a vállalkozóknak kifizetni. Hivatalos formában
keresték már a Profiter ügyvezetőjét, nem tudták elérni. A Magyar Allamkincstár Jász-Nagykun
Szolnok Megyei Igazgatóságától kérnek segítséget szóbeli egyeztetés alapján. Mert mindenképpen
szeretnék, hogy ez a projekt, illetve az ipari parkos is befejeződne, illetve az alvállalkozók is kifizetésre
kerüljenek. Az Ipari Park Kft.-nél szabály szerint 46 millió Ft előleg már a Kft.-hez érkezett, de ebből
az alvállalkozók részére 26 millió Ft már kiutalásra került. Ott ha jól emlékszik akkor január végére
talán 30%-os készültségnek kell lenni, most is folyik a munkavégzés. A lakótelepen most megállt a
kivitelezés a rossz idő miatt, majd tavasszal folytatják. Mindent elkövetnek, hogy a projektek tovább
menjenek. Ez egy olyan helyzet amiben az önkormányzat még nem volt, illetve, hogy a vállalkozók is
kifizetésre kerüljenek. Az lenne a legjobb, hogy a Profiter ügyvezetését minél hamarabb el tudnák érni,
ha ez nem sikerül, akkor az Allamkincstártól Segítséget kell kérniük. Illetve jó néhány település ilyen
bajban van, lehet, hogy csomagban fogják kezelni, hiszen nem lehet megengedni, hogy projektek emiatt
elbukjanak. Személyes véleménye, hogy amikor a híradásokat látják, akkor nagyon sokszor szerepel
Kunszentmárton vagy a Városházát mutatják, vagy a névtáblát, vagy őt mutatják amikor átadnak
valamilyen projektet. A 23 településben az elmúlt időszakban nagyon sokszor adtak át projektet, náluk
is, nemcsak ő szerepelt ilyen rendezvényen, de őt célzottan most megtalálták, úgy gondolja, hogy azért
mert FIDESZ-es polgármester. Az RTL Klubnál ezt lehet látni. Ezzel nem tud mit kezdeni, mert
közszereplő. Látszódik, hogy a nevét direkt nem mondják, Kunszentmárton nevét nem ejtik, mert ugye
nincs ügy, de gyakorlatilag ez félrevezetésre alkalmas. Lehet mindenkinek mondani, hogy őket
semmilyen hatóság nem kereste meg, adatokat nem foglaltak le, nem kellett menni semmilyen
tárgyalásra, amennyiben ez lesz, vagy valamilyen szempontból megkeresik őket, akkor természetesen
együttműködnek a hatósággal. Amíg ilyen hírek lesznek addig sajnos ez mindig félrevezető. Egyszer
már az önkormányzati csoportban egy közleményben erről értesítették a lakosságot. Sokszor mondták,
hogy miért nem kértek helyreigazítást. A helyreigazítással az a probléma, hogy akkor van értelme, ha
olyan csúsztatott információt adnak, illetve több hétbe is beletelik és addig 15x megtehetik. Egyenlőre
nem foglalkoztak ezzel a kérdéssel. Tájékoztatni akarta a lakosságot erről. Hadházi Akos országgyűlési
képviselő levélben hivatalos formában kereste meg jegyző urat. O is kérdezte, hogy történt-e házkutatás
a Polgármesteri Hivatal épületében foglaltak-e le iratokat, természetesen még aznap válaszoltak, hogy
nem. Az index is megkereste azoknak is válaszoltak, hogy nem.

Kiss Sándor elmondja, hogy a tényekről polgármester úr korrekt tájékoztatást adott, mert való igaz
mindaz amit elmondott ezek megfelelnek a valóságnak és a tényeknek. Orimagában ezek a tények
természetesen ő is azon a véleményen van, hogy nem elegendőek, hogy bármiféle gyanút
fogalmazzanak meg azzal kapcsolatban, hogy a város, illetve a város vezetésének bármi köze lenne
ehhez. Arra viszont alkalmasak ezek a tények egy csokorba szedve, hogy legalábbis azt a látszatot
keltsék. és ez a közhangulatban is érződik Kunszentmártonban. hogy valami mégis csak történt ebben az
ügyben. A sajtóban megfogalmazott hírek azt a vádat fogalmazzák meg az érintett személyekkel
kapcsolatban, hogy megpróbálták valamilyen módon ezeket a közbeszerzéseket, ezeket a projekteket
amik itt is folynak, amiket polgármester Úr is említett, valamiféle módon befolyásolni. Ezzel
kapcsolatban jelentek meg olyan hírek a sajtóban, hogy Kétpón olyan polgármesteri tájékoztatót hívott
össze az országgyűlési képviselő és a letartóztatásban lévő Fehér Petra, ahol a polgármestereknek le
kellett előzetesen adni a telefonjaikat. Vagy másik sajtóhír szerint Cserkeszőlőben a termál fürdőben
egy szál fiirdőruhában egyeztettek ezekkel a projektekkel kapcsolatban. Ezekre a kérdésekre is, vagy
ezekre a sajtóban megjelent hírekre is úgy gondolja, hogy kellene polgármester úrnak reagálnia. Es arra
a legfontosabb kérdésre ami mindezek kapcsán megfogalmazódik, hogy az érintett személyek, Boldog
István, Fehér Petra, a Debköz Kft. letartóztatásban lévő ügyvezető igazgatója megpróbálták-e őt bármi
módon befolyásolni a Kunszentmártonban folyó két beruházás közbeszerzési eljárása során, vagy azt
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megelőzően ezt az eljárást, ami esetleg alkalmas volt arra, hogy a később nyertes Profiter Machine Kft.
tisztességtelen előnyhöz jusson más pályázókkal szemben.

Wenner-Várkonrnvi Attila elmondja, hogy erről is beszéltek a képviselő-testületi ülésen, ott Dr. Szabó
Péter alpolgármester és Dr. Fazekas Margit képviselő asszony is mint jogi területen jártas szakemberek
azt javasolták, hogy olyan megfogalmazásokra vagy véleményekre válaszoljon ami konkrétum, mert
ilyen szempontból se Kunszentmártont, se a személye ellen a Képviselő-testületet nem érintette, a
Képviselő-testületet is megkérdezték és nem tartották jó ötletnek, hogy ez ügyben nyilatkozzanak. De,
ha már erről volt szó. O Kétpón valóban járt a polgármester társaival még a ciklus elején
megbeszélésen. Nála volt a telefon, neki nem kellett kiraknia, vagy ő azon a megbeszélésen nem volt.
Ott valóban egyesével hívták be őket. Ugye 23 település van és mindenkinek volt, vagy legalábbis a
nagyobb településeknek volt 6-8 projektje. Es azt úgy nem lehet megbeszélni, hogy melyik projektre ki
pályázik, mi az elképzelés, hanem egyenként behívták őket. Nem volt több az 10 percnél. O elmondta,
hogy a testület minden létező projektre szeretné beadni a pályázatot. Mert egyébként a megyében
igyekeztek közös konszenzusra jutni, hogy minden önkormányzatnak legyen lehetősége pályázni, meg
persze a forrásokból minél több önkormányzat nyertes pályázattal tudjon kilépni, vagy megvalósítani.
Ok tudták jól, hogy nem minden projektjük nyerhet, de azt hiszi, hogy két-három projektet kivéve
mindegyik nyert. Ott gyakorlatilag abban tájékoztatta képviselő urat és alelnök asszonyt, bár akkor még
nem volt alelnök, mert Berecz Zsolt volt a Megyei Közgyűlés alelnöke, hogy milyen projekteket
szeretnének beadni és milyen készültségi fokban van. Van amiről még egyáltalán nem volt fogalmuk,
mert még a költségbecslés sem volt meg, volt ahol már igen előkészített állapotban volt. Ott akkor
megbeszélték. Tudta, hogy nem mindegyik projektjük fog nyerni, de akkor a Képviselő-testület úgy
bocsájtotta útjára, hogy minden projektre amire a testület igent mond adják be. A cserkei
megbeszélésről egyáltalán nincs információja. O ilyen megbeszélésen egyáltalán nem volt.
Elképzelhető, hogy volt, de őt akkor biztos valami miatt nem hívták meg, ezen nem vett részt. Amit
most Kiss Sándor felvetett még megbeszélik, hogy ilyen formában tegyenek-e nyilatkozatot. Ugy
gondolták, hogy ha olyan jellegű kijelentések vannak amikre már érdemes válaszolni, akkor
válaszolnak. De mivel egyáltalán nincs ügy, csak a média beszél róla, ezért nem szerettek volna erre
válaszolni.

Az 1. napirendi pont tárgyalása:

Wenner-Várkonyi Attila elmondja, hogy az önkormányzat 2019. évi gazdálkodásának alapja az
önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet A költségvetésben
meghatározottak alapján az önkormányzat ellátja a törvényekben meghatározott kötelező, valamint a
feladatellátást nem veszélyeztető önként vállalt feladatait. Ez a rendelet a mai nappal ötször került
módosításra. Ezekre a döntések átvezetése miatt volt szükség. A működés ebben az évben is zavartalan
volt. A pénzügyi egyensúly fennállt, a befolyt bevételek és a rendelkezésre álló pénzkészlet biztosította
a kiadásokat. Az évközben jelentkező feladatokra az általános és felhalmozási tartalék biztosított
fedezetet. Likviditási probléma nem volt, hitellel az önkormányzat nem rendelkezik. Van szabad
pénzeszközük, ami a főleg a terület és településfejlesztési operatív program finanszírozására előre leutalt
összegekből származik, amit a Magyar Allamkincstár visszatart. Jogszabály engedte, hogy lekössék.
Ezért az önkormányzat 2019.02.28-án 349.620 e. Ft névértékű önkormányzati magyar államkötvényt
vásárolt. A kötvény lejárata 2022.03.23. szükség esetén lejárat előtt is beváltható, részletekben is. Ez
idáig t49.620 e. Ft összeg már beváltásra került mert a különböző projektek különböző állapotban
voltak, és jó néhány be is fejeződött, a kivitelezőket ki is kellett fizetni. A betervezett helyi adóbevételek
jelentős bevételi forrást jelentenek az önkormányzat számára, ezért meghatározó jelentőséggel bír azok
teljesülése. Október 31-i adatokat mond a táblázat szerint:
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Előirányzat (e.Ft) Bevétel (e.Ft) Teliesítés Túlfizetés (e.Ft)

Helyi iparűzési adó 335 600 402 730 120,00 16 311

Építményadó 6800 7017 103,19 175

Telekadó 20000 17792 88,96 O

Gépjárműadó(40%) 16500 16730 101,39 406

Talajterhelési díj 1 000 1 461 146,10 87

Magánszemélyek 3 000 30 880 93,57 536
kommunahs adoja

Pótlék, bírság 2 000 932 46,60 98

Idegenforgalmi adó 100 262 262,00 159

Összesen: 415 oooj 48iL 115,13 17772

A november 28-i ülésen módosították az adórendeletet. Egyrészt, határidő változás a kommunális
adóval kapcsolatban, hogy január 3 1 helyett március 15 a határidő a mentesség és kedvezmény
kérelmeknek a benyújtási határideje. A másik, hogy a kommunális adónál a mentességek és
kedvezmények körét bővítik, hogy a nagyon rossz anyagi körülmények között élők élhessenek a
lehetőséggel. Az értékhatárokat tágították:

Alanyi kedi’e,izény (50 ):
csalíd esetében régi 49 875,—fi/fa a új serini 65 000,-El//ő
egve(lalalIó esetében régi 64 /25,-Fi//ő a tíj serini 85 000,-Fi//ő

A lanvi nienlesség:
(saló(l esetében n régi 34 200,-Fi//ő a: iíj s:erint 50 000,-Ft/fő
egyedülálló esetében a régi 57000,-Fi/fő a iíj s:erinl 70 000,-Fi/fő

Az építményadónál az önkormányzat illetékességi [cdi letén lévő ingatlanon elhelyezkedő építményre
vonatkozó adóinértéket 60-Ft/n-ről 120-Ft/m2-re változtatták. A, adókivetés a korábbi 60-Ft/m2
adórnértékkel 6 329 998-Ft. Az aciómérték megkétszerezése tehát 12 659 996-Ft éves adókivetést
eredményezne.
Telekadónál a helterületi telek esetében 40-Ft/m2(az éves adókivetés II 567 428-Ft) volt, a mindenkori
helyi építési szahályzathun foglalt ipari park területén lévő telek esetében 30-Ft/m2(az éves adókivetés 3
405 808-Ft), a kíjiterületi telek esetében 4-Ft/m2 (az éves adókivetés 1 746 498-Ft) volt. Az összes
adókivetés tehát 19 719 734-Ft-ot jelent éves szinten jelentett.
A módosítás szerint a helterületi telek és az ipari park területét érintő adómérték egységesen 50-Ft/m2
lett, míg a külterületi telek adája 5-Ft/m-re változott. Az Ő ssies éves adókivetés ezáltal 26 068 755-Ft
lenne.
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Ezeket az adónemeket 2004 óta nem emelték és p1aon sokkal nagyobb ennél, valamint az önként vállalt
feladatok kiadásai is nőttek, a kommunális adónál kedvezményeket tettek és ezért döntöttek a módosítás
mellett.

Önkorinán yzati tilesztések:
1. Kunszentmárton Széchenyi lakótelepi bölcsőde és óvoda fejlesztése
250.337.405 Ft támogatást nyertek. Ev közben felmerültek többlet költségek (többletmunka költsége,
gázkészülék beüzemelése, közbeszerzés közzétételi kötelezettsége, tervezői művezetés, hatósági díjak,
légtechnikai rendszer áttervezése, pénzintézet pénzforgalmi j utaléka, forgalmi különdíj a), emiatt
276.448.642 Ft összegbe került a beruházás. Majdnem egy komplex felújításról beszélhetnek. Az épület
külső hőszigetelése, az épület teljes gépészeti rendszerének felülvizsgálata, majdnem komplett
kicserélése, elektromos rendszer szabványos kialakítása, meglévő főzőkonyha fejlesztése,
korszerűsítése; az épületben meglévő főzőkonyha felújításához szükséges komplett konyhatechnológia
betervezése, az épület projektarányos akadálymentesftése, az egész épület vizesblokkjainak,
mosókonyháinak felújítása (burkolat, szaniter cserékkel), az épület belső burkolatainak javítása, belső
udvari (játszóudvar) felújítás, új épületrész bővítése, hatalmas tornaszoba került kialakításra, új
csoportszoba kialakítása, új kerítés. Azért nagyon örülnek mert a XXI. század elvárásainak megfelelően
tudják most már bölcsődei, óvodai ellátásban részesíteni a gyermekeiket. A fejlesztésnek megfelelően a
két bölcsődei csoport helyett már három bölcsődei csoport kap helyet az épületben. Ez egyben
létszámfejlesztés, munkahelyteremtést is jelentett. Illetve egy óvodai csoport helyett kettő kap helyet.
Igy mondhatják, hogy a bölcsődések és óvodások kiváló körülmények között vannak.

2. Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése
A projektek keretében 3 db önkormányzati épület energetikai korszerűsítésére nyújtottunk be pályázatot.
A pályázatok keretében az épületek hőszigetelése, nyílászáró csere, fűtés korszerűsítés és napelemes
rendszer telepftése valósul meg:

A) Kunszentnzárton Város Szabó Gyula Kulturális Intézmény és Kiállító terem energetikai
korszerílsítése:
Az energetikai beruházást megelőzte előző évben az összes kőfal talajnedvesség elleni utólagos
szigetelésének megoldása, a lambéria teljes cserére került, és a lábazatot is felújították. Ezek után
kezdődhetett el a beruházás.
A pályázat pozitív elbírálásban részesült, az elnyert támogatás összege 7 1.920.800 Ft. Az önkormányzat
bruttó 588.890 Ft Saját erővel egészítette ki az elnyert támogatási összeget. A kivitelezés befejeződött.
Teljes nyílászáró csere történt, az összes főfal a homlokzatot kivéve szigetelésre került, központi fűtés
került kialakításra, akadálymentes vizesblokkot építettek, és napelemes rendszer telepítése valósult meg.
Az energetikai felújítását követően a Képviselő-testület támogató döntésével, az épület régóta esedékes
belső festési munkái illetve az előtér padló burkolatának felújítása az L-Pristine Kft. és a
Városgondnokság közreműködéséberi megvalósultak. A felújítási munkák összesen bruttó 6.946.397.-Ft
önerőbe kerültek. A parkettát még csiszolni és lakkkozni kell, de errre már nem volt energiájuk.
2017. április 28. napján pályázatot nyújtottunk be az EFOP-4.l.7-16 kódszámú, „A közösségi
művelődési intézmény- és szervezetrendszer tanulást segítő infrastrukturális fejlesztései” c. felhívásra.
Megvalósítani terveztek egy 15 fő befogadására alkalmas képzési, oktatási helyiség kialakítását, belső
átalakítási munkálatokat, IKT eszköz-beszerzést. A támogatási konstrukció keretében 20 millió Ft
támogatást igényeltek, mely 100 %-os támogatottságú. A pályázat pozitív elbírálásban részesült, a
kivitelezési munkálatok befejeződtek. A projekt megvalósítása nem igényelt többlet forrást.
Folyamatban van még egy pályázat, ami a terület teljes rehabilitásának megvalósulására irányul, azaz az
udvar is meg fog majd újulni.
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B) Kunszentmárton Város Városháza épületének energetikai korszerűsítése:
Legrégebbi kétszintes épületükről beszélhetnek. A pályázat pozitív elbírálásban részesült, az elnyert
támogatás összege 38.835.720 Ft. Az önkormányzat bruttó 9.084.706 Ft Ft saját erővel egészítette ki az
elnyert támogatási összeget. Teljes nyílászáró csere valósult meg, a homlokzati falak kivételével a falak
teljes hőszigetelése megvalósult, előző pályázatban volt a napelem és fűtési rendszer korszerűítése,
akadálymentesítést hajtottak végre, akadálymentes vizesblokk került kiépítésre.
Itt nem állhattak meg, mert nagyon régen volt már festve az épület, úgy gondolták, hogy ha energetikai
beruházás van, akkor az épület homlokzatát is tegyék rendbe, hiszen az ablakokat kicserélték, ki is
javították, de azért lehetett látni a javításokat. Ezért az egész homlokzatot újrafestették. Illetve a lábazat
is salétromosodott, az ez elleni munkálatokat is elvégeztették, aminek az összege bruttó 7.387.203.-Ft
volt.

C) Kzins:entmárton Város Önkormányzata hivatali épiiletének energetikai korszerűsítése:
A Körös Szálló, volt Járási Hivatal, a „B” épület. A pályázat pozitív elbírálásban részesült, az elnyert
támogatás összege 109.240.560 Ft. A beruházáshoz kapcsolódó akadálymentesítés költségeire bruttó
1.138.774 Ft-ot biztosított az önkormányzat. Teljes nyílászáró csere történt, a homlokzati falak
kivételével hőszigetelésre került sor, ezen kívül a fűtési rendszer is javult, modern központi fűtés került
kialakítása, illetve napelemes rendszert építettek. Energiahatékonyabb működést várnak ettől. Jogosan
kérdezik, hogy miért nem kezdtek semmit a homlokzattal? Azért nem ‚ mert nem volt része a
pályázatnak, viszont akkora önerő nem áll rendelkezésre, hogy azt is felújítsák. Keresni fogják rá a
forrást. Még előző ciklus előtt elindítottak egy ingatlancsere kérelmet, ami folyamatban van. Szeretnék
visszakapni a Nagykun Székházat, a Földhivatal épületét, azt szeretnék ezzel az épülettel elcserélni.
Akkor a Járási Hivatal törzsállománya átkerülhetne oda. Forráshiánnyal kiizködik az állam és a
Kormányhivatal, de tárgyalásban vannak.

3. Világháborús emléktábla elhelyezése Kunszentmártonban
Örülnek, hogy ezen a pályázaton sikeresen szerepeltek. 2.349.500 Ft támogatást nyertek, amelyet
133.896 Ft Saját erővel kellett kiegészíteni. Szabó Sándor történész nagyon sokat segített ebben. Az
emléktábla elkészült. Nem lett még felavatva, mert Szabó Sándornak van még egy nagyon Szép kötete
ami kiadás előtt áh, és szeretnék a könyvbemutatót a táblaavatással együtt megrendezni.

4. Telekparti út szilárd burkolatának felújítása — VP6-7.2.1-7.4.1.2-16
Nagyon régen 2017.0 1.10. napján benyújtásra került 100 millió Ft igényelt támogatással és 25.415.128
Ft önerő vállalással nyújtották be a pályázatot. A gazdákkal és a földtulajdonosokkal folytatott
tárgyalások során biztosították az önkormányzatot arról, hogy szükség esetén az önrészt kiegészítik.
Hosszú tárgyalások során megállapodásra jutottak. Elnyerték a támogatást. Utána még majdnem egy év
eltelt és az út állapota is rengeteget romlott, illetve nagy szakaszról volt szó. Akkor kellet még
terveztetni, és a nyertes kivitelező árajánlata 150 millió Ft volt. A megítélt támogatás 99.999.991 Ft
volt. Ezt saját erővel kiegészítették, nem is 25 millióval, hanem bruttó 35.491.080 Ft önkormányzati
saját erővel, és a Földtulajdonosok Társaságának, illetve az ingatlanok tulajdonosai, gazdák,
földművelők és arra lakók támogatták 14.508.000 Ft-tal és így tudott megvalósulni a projekt. Miért
csak ez a szakasz valósult meg? Mert ez önkormáynzati tulajdonó csak. Nagyon erősen kell majd
érdeket érvényesíteniük, hogy az utána lévő állami szakaszt is felújítsák, mert az is nagyon rossz
állapotban van. Illetve az első szakasz is az állami, de azt kommunális adóból kijavítgatták.

5. Magánszemélyek kommunális adója terhére végzett beruházások

Zúzottköves útstabilizáció:
A Kis utca, a Csongrádi utca (ABC mögött), Gát utca (Kolozsvári utca — Bajcsy-Zsilinszky utca közötti
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utcaszakasz), a Váci Mihály utca — Juhász Gyula utca közötti utcaszakasz, valamint a Váci Mihály utca
— Vörösmarty utca közötti utcaszakasz burkolat nélküli szakaszának zúzottköves útstabilizációját
végezték el. A zúzottköves útstabilizáció költsége bruttó 7.581.519.- Ft

Lakossígi jórda Jlújítcisi program:
Osszesen 388 m2 járda felújításához szükséges építési anyag biztosításáról döntött a Képviselő-testület a
lakossági járdafelújítási munkák támogatására. A járda felújítás célja, hogy Kunszentmárton
közigazgatási területén az ingatlanok előtti járdák jó állapotúak, balesetmentes közlekedésre alkalmasak
legyenek, a járdafelújítási keretet a lakosság majdnem teljes mértékben kihasználta; a fennmaradó
keretből a Városgondnokság saját beruházásban állított helyre járdákat.
A járdafelújításra biztosított keretösszeg: bruttó 1 .940.000.- Ft.

Szilárd burkolatú Út felújítása:
Nádor utca (Szentesi u. — Csokonai u. közötti szakasza) szilárd burkolatú út felújítása ami bruttó
21.922.486.-Ft volt.
Telekparti út vasúti átjárótól kezdődő szakaszának felújítási munkái:
A telekparti út VP pályázattal nem érintett önkormányzati tulajdonban álló szakaszának kátyúzási
munkáira, valamint az út melletti csapadékvíz elvezető árok felújítási munkáira az önkormányzat a
magánszemélyek kommunális adójából befolyt bevétele terhére előirányzat átcsoportosításáról döntött a
Városgondnokság kiadási előirányzata terhére. A felújítási munkák összesen bruttó 1.894. 120.-Ft-ba
kerültek.

Rendszáinf’lismeró’ kamera telepítése Kun gyaluban:
Kurigyalu településrészen a Radnóti úton egy rendszámfelismerő kamerát telepítettek ami napelemmel
működik. A kamera teljes bekerülési költsége összesen bruttó 1. 103.949.-Ft-nak a fedezete Szintén a
magánszemélyek kommunális adójából befolyt bevétel.

6. Belterületi úthálózat fejlesztése
A települési önkormányzatok 2019. évi feladatainak támogatásáról szóló kormány határozat alapján
külön pályázat és kérelem benyújtása nélkül 200.000.000,- Ft vissza nem térítendő egyedi költségvetési
támogatást kapott belterületi útépítésre az önkormányzat. A Műszak segítségével az úthálózatot azonnal
felmérették, a testület a lakosság véleményét is kikérte a proritások formájában. Ezek alapján azt
határozaták meg, hogy ha csak lehet ne legyen olyan utca ahol lakóház van és sár, legalább zúzottköves
legyen az út. Aztán fordítsanak külön figyelmet arra, hogy a rossz minőségű aszfaltos utakat javítsák
ami frekventált helyen van, és igyekezzenek a zúzottköves utakat lefedni. Döntöttek ezekről a
prioritásokról, meghatározták az utcákat, ekkor indult el a tervezés. Nagyon sok utcát ekkor le kellett
húzni, mert látszott, hogy nem fog beleférni a 200 millió Ft-ba. Van ahol szakaszoltak és azok maradtak
ki amik nem olyan rossz állapotúak.

Gát utca földút stabilizálás volt (Mohácsi — Jászapáti utcák közötti szakasz a Bajcsy-Zsilinszky-tól
haladt), 1025/34-es kis összekötő utca (Juhász Gy. - Babits M. utca közötti szakasz), földút stabilizáció
a lenti érpartra kell gondolni a Petőfi u. után).
Meglévő aszfalt burkolat felújítása: Ady E. utca (Turcsányi u. - Május 1. u. között), Bethlen G. (Kölcsey
— József A. u. között, illetve József A. - Gyói G. u. között), Katona J. utca (Alkotmány — BethlenG. u.
között), Kölcsey utca (Alkotmány — BethienG. u. között).
Utépítés, zútottkő leborítása aszfalttal: Liget utca teljes hosszában, Nádor utca második szakasza
(Csokonai u.-tól a Madách utcáig), Erpart utca (Munkácsy — Alkotmány u. közötti szakasza).
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7. Hídvilágítás (közvilágítás) bővítése:
A Hármas-Körös Híd (ún. Régi Híd) világításának helyreállítása megtörtént bruttó 2.158.980,-Ft-ot
különítettek el a költségvetésben. Sokkal drágább és költségesebb lett volna, hogyha a közvilágításba
kapcsolják be. A kivitelezést az E-C Energie Investment Kft. végezte, mely során 10 db solar LED
lámpa felszerelése történt meg.

8. Környezetvédelmi Alap terhére megvalósuló beruházások:
Deák Ferenc úti vadgesztenyeJisor:
A Képviselő- testület többször egyeztetett a lakosokkal, nyugodtan jelenti ki, hogy a lakosok jelentős
többsége belátta, látta, hogy ezek a fák valamikor ereje teljükben voltak, de mára nem olyanok, nagyon
betegek, belső részük odvas. Soknak a lombozata veszélyeztette a tetőt, soknak a gyökérzete a járdát, az
ingatlant. Döntöttek arról, hogy ki kell vágni ezeket a fákat és pótolni kell, mert az aknázó molytól nem
lehet megmenteni őket. A lakosok egyetértésével döntöttek, sőt, az első kör után lakosok keresték meg
őket, hogy ezt meg ezt még vágják ki. Oriási munka, első negyedévében kivágásra került 62 db
elöregedett gesztenyefa. Ezek pótlására I. ütemben 2019. március 28. - és április 4. között elültetésre
került 35 db hússzínű virágú vadgesztenyefa csemete. Jobban bítják a szárazságot, kisebb a
lombkoronájuk és az aknázó moly sem támadja meg őket. Ezt majd folytatni kell, a Városgondnokság a
környezetvédelmi alap terhére összesen 120 gesztenyefa csemetére kötött szerződést összesen 533.400.-
Ft értékben

Kiszáradt fák pótlása:
A képviselő-testület felhatalmazásával a Városgondnokság 50 db gömbakác, 40 db gömbkőris
beszerzését végezte el a kiszáradt fák pótlásárára, valamint a Kerületiház utcában lévő felújított parkoló
területén lévő két díszfa is az alap terhére került megvásárlásra. Ezek bekerülési értéke bruttó
1.018.436.-Ft.

9. Fenntartható közlekedésfejlesztés Kunszentmártonban (kerékpárút)
A projekt keretében az Ipari Parkba (Öcsödi Út), valamint a városközpontból a Sportpályáig kerékpárút
valósul meg. 219.993.350 Ft összegű támogatásban részesült az önkormányzat. A pályázat 100 7o-os
támogatottságú. A közbeszerzési eljárás eredményeként a nyertes kivitelezővel a kivitelezési szerződés
megkötötte az önkormányzat, bruttó 15.243.195 Ft Saját erővel egészítette ki az elnyert támogatási
összeget.
Lakossági bejelentés érkezett, hogy a nyár elején lehullott nagy mennyiségű csapadékot a csapadékvíz
elvezető árok nem tudja elvezetni és magánterületre folyik a csapadék. A kivitelezővel, műszaki
ellenőrrel és a tervezővel történt egyeztetés követően a tervdokumentációt át kellett tervezni úgy, hogy a
jövőben keletkező csapadék elvezetése megoldott legyen. A változás pótmunkával járt, aminek
többletköltségét bruttó 5.298.148 Ft.
Az önkormányzaton kívülálló ok. aminek az összegét próbálják majd behajtani, hogy az M44-es
gyorsforgalmi út építése kapcsán az Ipari Park területére tervezett kerékpárút nyomvonalában az M44-es
útépítés kivitelezője az Új Út és a Kunszentmártoni Ipari Park közötti területen megépített záportározó
Nagyéri főcsatornával való összekötése, megfelelő vízelfolyás biztosítása érdekében — vélhetően vízügyi
igazgatóság előírásának eleget téve — a meglévő vízelvezető ároknál magassági és vízszintes értelmű
szelvénybővítést hajtott végre. A kialakult helyzet miatt az eredeti terveket az önkormányzatnak
ismételten módosítania kellett valamint a módosult műszaki dokumentáció szerint a megkötött
vállalkozási szerződés módosítása is szükségessé vált. Az ismételt pótmunka többletköltsége bruttó
4.646.602 Ft. A Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt.-nek levélben jelezték, hogy rajtunk kívülálló ok és
igyekeznek az összeget visszaszerezni.
Ma a kivitelező készre jelentette a kerékpárutat. Műszaki átadás, átvétel eljárást megkezdték, a hibalistát
felvették. A hibák kijavítására 30 nap áll rendelkezésre. Párhuzamosan az engedélyeket is probálják
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megszerezni, hogy Forgalomba helyezhessék. Burkolatjelek felfestése nem a végleges, hanem oldószeres
felfestés, mert a mostani időjárási viszonyok megtiltják a végleges felfestést. Elképzelhető, hogy le
fognak koprii tavaszig, de utána megtörténik a Végleges felfestés. Igy történt ez a zebrák felfestésénél is
korábban.

10. Kunszentmárton Zöld Város fejlesztése
A „Zöld Város kialakítása” c. felhívásra benyújtott támogatási kérelem pozitív elbírálásban részesült. A
projekt teljes bekerülési költsége 350.000.000 Ft. Ebben működik közre a Profiter.
A projekt keretében a Kunszentmárton Széchenyi lakótelep és Kossuth úti lakótelep zöldfelület
megújítását, közterületi játszóeszközök és utcabútorok elhelyezését és csapadékvíz-elvezető
csatornarendszer problémájának felülvizsgálatát, megoldását, és parkolók felújítását tervezték. A
lakossággal többször egyeztettek. A vállalkozásai szerződés aláírása után a kivitelezési munkálatok
elkezdődtek és folyamatban vannak. Nagyon komoly fásítás van még itt. Igen, vágtak ki fákat. Dr.
Szabó Péter alpolgármestert kérte meg a fásítással kapcsolatban, a civilekre is szükség van, örülnek ha
segítenek majd. Kb. 400 db fás szárú növény elhelyezése történik majd meg. Lesz egy növényLiltetési
terv amit el kell készíteni és a projekt végén fogják megoldani. Alpolgármester úr fogja ezt össze.
Számítanak mindenkire aki ebben segíteni szeretne.
Fásítás van a kerékpárutnál is ott gömbakácok kerülnek elhelyezésre, ami több mint 70 db-ot jelent.

11. Kunszentmárton komplex turisztikai célú fejlesztése
305.000.000 Ft vissza nem térítendő támogatást nyert az Önkormányzat, amit bruttó 20.827.498 Ft
összeggel kell kiegészíteni. Az előkészítésben nagyon sokat dolgozott a KAMK vezetősége,
munkatársai. Két projekt, egyik a szabadstrand kialakítása. Miért nem a régi strand helyén lesz az új
strand? Mert BM rendelet szerint ahol hajókikötő van ott strand nem létesíthető. Ahol sójapálya van ott
100 méteren belül strand nem lehet. A híd felé megint jogszabály nem engedi. A folyón felfelé 100
méterre fogják kialakítani a strandot, homokos föveny kialakításával. Vizesblokkot és strandröplabda
pályát is létesítenek. Illetve büfét is üzemeltetnek majd amire várnak vállalkozók megkeresését. Főleg
tavasszal fogják majd ezt elkezdeni.
A másik rész egy turisztikai atrakció. Fogadó épületet kötelező létesíteni, amiben majd kávézó és
szuvenírbolt lesz majd. Az udvaron a munka elkezdődött már. Lesz egy lejáró járatrendszerbe,
pincerendszerbe, ami a „betyár világ”-ot hivatott létrehozni. Interaktív kiállítás lesz. Nagyon komoly
piár munkát kell majd végezni ehhez.

12. Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések
Ebben a ciklusban szerencsére háromszor sikerült ezen nyerniük. A Városháza épülete körül a Deák
Ferenc utcai rész valamint a Kossuth L. utcai rész Alkotmány utcáig terjedő szakaszának
járdafelújítására (új térkő burkolat építése). Adóerőképesség is befolyásolja, hogy mennyi önerővel kell
beszállni. 14.038.142 Ft igényelt támogatási összeghez 7.559.000 Ft önerőt vállaltak. A kivitelezési
munkák tavasszal kezdődnek. Az épület előtt a beton elemek amiben a Virágos park van azt
mindenképpen megoldják, ez nem része a pályázatnak. Minimális ráfordítással megmaradna a zöld
sziget, kis plusz térburkolatot biztos tenni kell. Reméli ezt meg tudják valósítani, ez döntés kérdése lesz.

13. Szökőkút felújítása megújuló energiaforrással
Pályázatot nyújtottunk be a Tiszazugi Leader Egyesület „Településkép, mint tájértékek megőrzése,
megújuló energiaforrások alkalmazása” tárgyú felhívásra. Nagyon régen nyertek már. A projekt
keretében a Köztársaság téri szökőkút felújítását tervezik megvalósítani a mai kornak és igényeknek
megfelelő működésű fény- és vízjátékkal. Kötelező volt egy napelemes lámpatest betervezése, illetve
választottak egy utcabútort, Kunszentmárton testvárvárosai felé mutató táblát. A projekt teljes költsége
18.210.603 Ft, a támogatás összege 9.999.994 Ft, melyhez 8.210.609 Ft saját erőt biztosít az
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önkormányzat. Nincs meggyőződve arról, hogy ez elég lesz. A tervezés folyik. Nagyon nehéz tevet
módosítani a VP-s pályzatoknál, viszont a szökőkutat nem lehetett megbontani, hogy lássák a nem
látható részeket. Bizonyos szempontból ez lutri. Az előkészítése folyamatban van. Bízik abban, hogy
jövőre megvalósulhat. Itt még döntéseket kell majd hozni.

14. Kunszentmártoni Egészségügyi Alapellátó Központ felújítása
A régi, volt orvosi rendelő épületét kívánják felújítani. Első körben nem nyertek, de második körben
igen. A felújítás, átalakítás keretében az egész épület felújításra kerül, mind gépészeti, mind építészeti
részen. Többek között az épület nyílászárói cserére kerülnek, külső hőszigetelést kap az épület (a helyi
védelemmel érintett homlokzat kivételével), Új központi kondenzációs gázkazán lesz beépítve, a
főépületben kerül kialakításra a fogorvosi rendelőrész is, akadálymentesítés szintén megvalósul, mind
épületen belül, mind kívül az udvari részen (új rámpák építésével, közlekedő felületek felújításával), az
épületben lévő burkolatok felújításra kerülnek, valamint a talajnedvesség elleni utólagos szigetelés is
megvalósul. Nincs benne a tető felőjítása, ami nagyon kellene, kb. 32 millió Ft-ba kerülne.
A közbeszerzési eljárást lefolytatták. Közben a felülvizsgálatra az eredeti tervek tervkészítőjével
kötöttek szerződést /A.D Mérnöki Iroda Kft/ bruttó 508.000 Ft összegben, valamint a tervezővel
került szerződés aláírásra tervezői művezetésre bruttó 635.000 Ft összegben a tervek aktualizálására.
A kivitelezés bruttó 55 millió Ft-tal meghaladja azt az összeget amit nyertek erre, a 132.570.000 Ft-ot.
Ma rneghozták a döntést feltételesen, hogy a kivitelezési szerződés aláírható, viszont addig nem vállik
hatályossá, amíg a fedezetet elő nem tudják teremteni rá. Van lehetőség a támogatási szerződés
módosítására, forrás ráemelési kérelemmel. A Közgyűlés elnöke is igyekszik Segíteni ebben. Altalános
eljárás az, hogy a Pénzügyminisztérium 20 millió körül tudja ezt támogatni, próbálnak a teljes összegre
pályázni és bíznak abban, hogy minél többet adnak. Próbálnak más kományzati forrást is találni.
Testületi döntés lehet, hogy mivel 200 millió Ft-os belterületi úthálózattal azért tudtak jelentősen
segíteni a hálózaton, lehet olyan döntés, hogy a kommunális adót nem cimkézik meg Útépítésre, hanem
erre fordítanak belőle. Véleménye szerint ez nagyon fontos feladatot oldana meg.

15. Kunszentmártoni Nappali Ellátási Központ fejlesztése
Mátyás kir. út 21. teljes épület felújítás lenne, átalakítás, eszközbeszerzés, napelem telepítés, udvar
felújítás. Teljes bekerülési költség: 138.418.180,- Ft, a támogatás: 131.436.024,-Ft, amire pályáznak, és
az önerő becsült összege 6.982. 156,- Ft lenne. Jelen pillanatban a Magyar Allamkincstár Jász-Nagykun
Szolnok Megyei Igazgatósága a támogatási kérelm jogosultsági vizsgálatát megkezdte.

Városi rendezvények:
A 2019. év rendezvények nagy része Kunszentmárton Város újratelepítésériek 300. évfordulója
jegyében zajlanak. Ennek fő eseménye a júniusban megtartott ünnepség és jelképes síravatás volt.
Megemlékeztek nemzeti és városi ünnepeiken (Magyar Kultúra napja, 1848/49-es Forradalom és
Szabadságharc, Redemptio, Pedagógus Nap, Nemzeti összetartozás napja, Semmelweis Nap, Tiszazugi
Zenei Fesztivál, Szent István Nap, Aradi vértanuk napja, 1956-os Forradalom és Szabadságharc, Szent
Márton Napok). Az év folyamán a Kunszentmártoni Közös Onkormányzati Hivatal, a Kunszentmártoni
Altalános Művelődési Központ és civil szervezetek szervezésében megrendezték a hagyományos
kulturális, szabadidős és sport programokat (Családi Majális, Hármas Körös Gáti Futás, Vásártéri
Tarhonyafőző Verseny, Országos Gyorsasági Roncsderby, Szent Márton Fogathajtó Kupa, Városi
Gyermeknap, Múzeumok Ejszakája, Tiszazugi Zenei Fesztivál, Motoros Családi nap és Sörfesztivál,
Kakasfőző Verseny, Körös parti Sportnap, Városi Nyugdíjas Nap, Szent István Nap, Kunszentmártoni
Amerikai Autós Találkozó, Városnap, Vásártéri Lecsófőző Verseny, Múzeumok Oszi Fesztiválja).
Immár hagyomány, hogy minden évben köszöntik az adott évben születetteket és szüleiket, az adott
évben nagykorúvá váltakat és a tanulmányi ösztöndíjasainkat. Mindezek mellett az intézmények, civil
szervezetek számos programmal színesítették a rendezvényeket, mellyel egyre több kunszentmártorii él.
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Testvértelepülés kapcsolatok:
Aktív kapcsolattartásra törekszenek a testvértelepülésekkel Az öt testvértelepülés: Teterow,
Csíkszentmárton, Stryszawa, Verbőc- Feketepatak, Jászapáti.
1993. november 13-án óta testvárváros a Németországban található Teterow illetve az erdélyi
Csíkszentmárton. Mind a két helyre több száz diák jutott el, nagyon szép élő kapcsolat van. Vannak
olyan gyerekek akiknek a szülei is jártak ezeken a helyeken. Nagyon jó kapcsolat van.
Egy szándéknyilatkozat után 2016-ban kötöttek a lengyel Stryszawa-val testvértelepülési megállapodást.
Egyre jobban megismerik Lengyelországot, mert egyre több gyerek jut el minden évben oda, és
fogadják a lengyel gyermekeket és erősítik a több száz éves lengyel magyar baráti kapcsolatokat.
Nagyon szeretik még Kárpátalján található Verbőc, Feketepatak lakosait, akik szinte 100%-ban
magyarok. Bethien Gábor Alapkezelő Zrt. támogatásával minden évben vendégül látjuk Verbőc
Feketepatak néptáncos gyermekcsoportját a Szent István-Nap köré font héten. A testület pedig még
mindig dönthet arról, hogy beszállnak-e az iskolaválasztási programba, ez pár-százezer forintot jelent.
Ezen keresztül sikerült már a verbőci gyerekeknek segíteni a Rákóczi Szövetségen keresztül.
Jászapátival pedig óriási régi kapcsolatuk van, köszönhetően az előző polgármesternek illetve Réz
László polgármester úrnak, illetve nagyon sokat köszönve Józsa László díszpolgár úrnak. Tavaly óta
pedig már testvértelepfilése is Kunszentmártonnak és ápolják a kapcsolatokat.

Szeretné továbbá megköszönni minden állapolgárnak aki a kommunális adóját befizette, mert öt év
alatt jelentős fejlesztéseket tudtak ebből megvalósítani. Ennek minden egyes forintját visszafordítják
egyébként. Felkéri Imrei László ügyvezető urat az ipari parkos beruházásról tájékoztassa a
megjelenteket.

Imrei László elmondja, hogy az alapötlet valamikor a 2014-et megelőző a Képviselő-testület fejében
született meg, akik akkor a Megyei Területfejlesztési Ugynökség felhívására bejelentkeztek egy 500
milliós fejlesztésre. Hiszen már akkor is látható volt, hogy csak fejelsztéssel lehet előrejutni az ipari
park vonatkozásában. Tervek nem készültek még, tulajdonképpen megvalósíthatósági tanulmány sem
készült, feltételezhetően mert kicsi volt a valószínűsége annak, hogy Kunszentmárton Várost ilyen több
száz millió forintos támogatásban részesítik. Eljött a következő időszak, az Új önkormányzat
megerősítette ezt az elképzelést, majd 2016-ban döntött ennek a projektnek a támogatásáról. Annyi
változás történt, hogy eredetileg a projekt 50%-os támogatottságúnak ígérkezett, ezt változtatták és
teljesen 100% támogatottságú lett. 2017-ben ebben a teremben április 21-én, egyébként Kunszentmárton
történelmében első alkalommal ülésezett itt a Megyei Közgyűlés. Itt döntött a Megyei Közgyűlés arról,
hogy a megye összes TOP-os pályázatában kit és milyen összeggel fognak támogatni. Igy itt döntött az
összes kunszentmártoni, ezen belül az ipari parkos projekttel kapcsolatban is. A nettó támogatási összeg
186.000.740,- Ft. A pályázat önmagában nettós, ez egyébként némi bonyolultságot is okoz, hiszen sok
sok olyan dolog van amit ebben a formában elszámolni nem lehet, vannak nehézségeik. A projektnél
fontos szempont volt, hogy olyan új területeket tudjanak a fejlesztés kapcsán megnyitni, amit aztán fel
lehet ajánlani érdeklődő vállalkozóknak, vagy egyáltalán megfelelő helyeken el lehet ezt az információt
adni, hogy itt várják a vállalkozókat. Ma már tudni kell, hogyha nincs előkészített terület akkor abszolút
nem érdekli a vállalkozót. Minden esetben azt kéri, hogy Út legyen, elektromos hálózat legyen, gáz
legyen, víz legyen, szennyvíz legyen. Most 3,6 hektár területet tudnak az ipari park területén belül e
projekt kapcsán megnyitni. Történt némi átalakítás ebben az évben. Az Interplex Kft. irányában, előttük
van egy autobuszos körforgó, ezt megelőzően tervezték egy őrbódé kialakítását, elektromos
sorompóval, kamerarenszerrel. Ezen módosítottak, ezt a testület jóváhagyta, engedélyezte, ami annyit
jelentett, hogy az eszközbeszerzésből ezt a sort lehúzták. Helyette vásároltak egy traktort, ahhoz
sószórót, hótolót, hóekét, különböző fűnyíró apparátokat. Köztük olyan fűnyírót is ami a gép háruljára
felszerelve adott esetben alaklmas lesz arra, hogy a kerékpárút két oldalát is le tudják vágni majd. Már
csak azért is mert jelen pillanatban ilyen típusú eszközük nincs. Nyilván ez az Ipari Parrk Kft. tulajdona,
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azt viszont tudni kell, hogy a Kft.-nél az utolsó golyóstoll is a város tulajdonát képezi, tehát ekként kell
mindent elgondolni. A pályázattal kapcsolatban 2019. február 1-től igyekszik gondozni ezt a dolgot.
Fontos, hogy két körös közbeszerzést írtak ki. Kell tudni, hogy a Profiter Machine Kft. az aki a második
körön a legjobb ajánlatot adta. A Profiter Machine Kft. jelenleg egy alvállalkozóval dolgozik. A munka
folyik a területen. Történnek az alapozási munkálatok. El fog készülni egy 300 m2-es csarnok, ahhoz
hozzáépítve egy két szintes iroda és szociális blokk épület. Fontos azt tudni, hogy az egész területen 360
méter hosszúságban és közel 6 méter szélességben megfelelő útalappal elkészített aszfaltos Út fog
készülni, ezek mentén a gázvezeték, szennyvíz és az ívóvízvezeték. Egy I megás transzformátor
állomás is fog készülni, közvetlen az Interplex Kft. melletti részen. Amennyiben jól tudja ez kapóra jön
az Interplex Kft.-nek a következő években tervezett fejlesztéséhez. Az út megvalósításban az Interplex
mögötti részen fognak továbbmenni, ami adja a lehetőséget arra, hogy valamikor amikor tudnak majd
pályázni, az űt túloldalán van az önkormányzatnak egy kb. 7-8 hektáros területe, amit majd célszerű lesz
ismételten fejleszteni, hogyha szükség lesz rá. Jelen pillanatban a park fejlesztésé kapcsán a pályázattal
kapcsolatban azt kell tudni, hogy augusztus 28-án kötöttek egy vállalkozói szerződést, szeptember 13-án
átadták a területet a kivitelezőnek, elkezdték a munkát némi hezitálással, némi problémával. Közöttük
olyan problémával. hogy nem tudtak adni nekik vizet és nem tudtak nekik elektromos áramot
biztosítani. Ez is egy nagyon érdekes dolog, hiszen az önkormányzat tulajdona minden ami az Ipari Park
Kft. területén van, nyilván a cégek területén kívül. Ovék a vízhálózat, a szennyvízhálózat és minden más
is. Több héten keresztül folyt a levelezés és a polgármester úrnak is közbe kellett avatkozni a Bácsvíz
vezérkaránál, hogy kapjon a kivitlező vizet. Villanyt még mindig nem kapott. Ennek következtében,
amikor el tudják kezdeni az alapozási munkálatokat, Saját rendszerükre nem köthetnek rá, akkor
aggregátorról fognak dolgozni. Fontos és lényeges információ, hogy 46 millió Ft-os vállalkozási előleg
került átutalásra a Profiter Machine Kft.-nek, aki megbízta ezt az alvállalkozó kivitelezőt. Jelen
információi szerint mintegy 26 millió Ft-os szerződéssel rendelkezik ez az alvállalkozó, ez alapján végzi
a munkát. Köztes háttérbeszélgetések kapcsán elmondják, hogy milyen jó lenne, hogyha addig tudnák
itt tartani amíg a 46 millió Ft-nak megfelelő munkát elvégzi. Remélik addigra azért csendesedik, vagy
valamilyen formában irányba kerül ez a történet, és nem éri az Ipari Park Kft.-t és nem éri a várost e
vonatkozásban kár.
Mielőtt feltenné bárki is a kérdést, az interneten lehet látni, többen is felemlítik, hozzáteszi teljesen
jogosan, hogy az Ipari Park Kft. területén miért nincs közvilágítás. Ugyanis annak idején építettek egy
rendszert, egy pályázat keretében, és ez a rendszer nem működik. Azt kell nagyon fontos
információként tudni, hogy amikor az Ipari Park Kft.-t létrehozták valamikor 1990-2000 körül, sok-sok
pályázati forrás összevoriásából alakult ki. Ennek kapcsán jött létre az elektromos hálózati rendszer is,
az ő információ szerint egy percig nem üzemelt a térvilágítás bent a Park területén. Ha téved, akkor
elnézést kér. Ennek a rendszernek az újra beüzemelését nem tudja, hogy hogyan és miként lehetne
megvalósítani. Ismeretlen, hogy milyen technikai dolgok, vagy meghibásodások történtek abban a
rendszerben. Nyilván kifogják deríteni mihelyst lesz rá mód és lehetőség szakembereket fogadni, akik
ezt majd megvizsgálják.

A 2. napirendi pont tárgyalása:

Dávid Sándor elmondja, hogy a Tompa Mihály utcában az ő 13 méteres szakaszát szeretné, hogyha az
aszfaltburkolatot felújítanák, és ezáltal az életminősége javulna. Szennyvízbekötés történt három évvel
ezelőtt és rendkívüli módon megsűllyedt. Szeretné, hogyha ez valamilyen úton-módon megoldásra
kerülne.

Wenner- Várkonyi Attila felkéri Szabó Zoltán alpolgármester urat, hogy mivel egy adhoc bizottság
alakul, azt elemezze röviden ami jogos lakossági igény volt, hogy hogyan lehet a képviselő-testületi
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üléseket minél nagyobb nyilvánosság elé tárni. Itt egy online közvetítési lehetőségen dolgoznak, ami
később vissza is nézhető. Ezen dolgozik egy bizottság.

Szabó Zoltán elmondja, hogy Jauernik István tanácsnok Úr, Dr. Fazekas Margit és ő vannak ebben a
bizottságban. Komplexen kezelték a kérdést. Vizsgálták nemcsak az online közvetítésnek a lehetőségét,
hanem az összes olyan médiának amit az önkormányzat felületként használ. Létezik egy facebook
csoportjuk, ott igyekeznek most már alpolgármester úr is bekapcsolódott, információkkal a lakosságot
ellátni. Létezik egy nyomtatot sajtó, a Kunszenti Hírek. Van egy kunszentihirek.hu weboldaluk. A
bizottságuk amikor áttekintette, bár még nem alakították ki az álláspontot, de azt gondolják, hogy ezek a
felületek rendben működnek. Nyilván van lehetőség és szükséges is, hogy ezen fejlesszenek. Ami még
szóba jött és többen köztük ő is a választási programban megígérte az online közvetítés. A ma embere
nagyon szereti az információt és türelmetlen. Nyilván a Kunszenti Hírek nyomtatott formába kerül az
már nem hír. Ezért az elmúlt két hétben nagyon sok szakemberrel próbált meg kapcsolatba kerülni a
témában. A hangrendszer közel áll hozzá, azzal nincs gond. A képi megjelenítés viszont távol állt tőle.
Most viszont Úgy néz ki az is rendben lesz már. Olyan videoeszköz van beszerzés alatt, ami jó
minőségben, 4K minőségben tud majd közvetíteni akár acebookra, akár a youtubera. Ki szeretnék
próbálni a saját mikrofonjával, hogy milyen minőségben tudják ezt megoldani, Hogyha ez nem
megfelelő, akkor tovább kell menni és egy konferencia rendszer, amit tanácskozókban szoktak látni
szükséges, hogy a hang is megfelelő legyen. Ez az egy kamera 150 fokos szögben lát és úgy lehet majd
vezérelni, mintha több kamera lenne. Viszonylag költségtakarékosan meg tudják oldani, hogy a vizuális
hatás megfelelő legyen. Bízik abban, hogy a január végi ülésen már online tudnak jelentkezni és
otthonról is nyomon tudják követni az ülést a lakosok. Azt is szem előtt tartották, hogy ne csak az
önkormányzati ülésekről tudjanak ezzel az eszközzel tudósítani, hanem mobil eszköz legyen és
bármilyen önkormányzati rendezvényre kitelepíthető lesz, 10 órás akkumlátorral rendelkezik,
mobiltelefonnal fel tudja lőni ezekre a helyekre a jelet, és élőben tudnak tudósítani a városi
eseményekről. A hangtechnikát kiegészítenék úgy, hogy a házasságkötő terem is megfelelő színvonalú
legyen például a városi ünnepségeken. Az épületen belül ezek a technikai dolgok megoldhatók
lennének. Jelenleg itt tartanak, a bizottság a jövőhéten tálalja az anyagiakat a testület elé, hogy
nagyjából ez mibe kerül.
A honlap éppen egy éve lesz 13-án, hogy leállt. Szeretné mondani, hogy a honlapon szeptember óta
dolgoznak, a fejlesztés folyik folyamatosan. Párhuzamosan folyt a munka, kifelé nem publikálták még,
de a képviselőknek most hívta fel a figyelmét, hogy tekintesenek rá. Mihályi Ferenc nagy munkát
végzett most a Hivatalban, mert két helyre is rakta fel az anyagokat. Ugy gondolják ez a honlap most
95%-os készültségben már megvan. A new.kunszentmarton.hu oldalon aki akarja meg is tekintheti.
Amennyiben a képviselők a jövőhéten úgy döntenek, hogy megfelelő és mehet a közvélemény számára,
akkor átállnak, A határozatok is könnyebben kereshetők lesznek ezen. Dizájnban is folyamatosan
tudnak alakítani. Szorosan együttműködnek a a kunszentihirek.hu-val, igyekeznek ide nem a napi
eseményeket behozni, hanem kizárólag az önkormányzatot érintő dolgok lesznek. Ami a
kunszentihirek.hu-n az eseménynaptárba egyszer fel van töltve azt át fogják egyszerűen emelni ide.
Ezen a honlapon próbálják majd az online közvetítéseket a lakosság felé publikálni. Van itt több ülés is,
lehet, hogy a PGB ülés érdekesebb mint a testületi ülés, ha igény van rá akkor bármelyik ülésről mehet
az online közvetítés mert többietköltséget nem fog jelenteni.

Ökrös István kérdése, hogy van-e valamilyen fejlemény, hogy a hétvégeken lehetne egy étterembe
ebédet elfogyasztani? Hét közben van lehetőség erre, de hétvégén nincs. Nagy segítség lenne a lakosság
számára. Körös Etteremmel kapcsolatosan van-e valamilyen fejlemény, alakul-e valami? Lóg a vakolat
a teraszon, az balesetveszélyes. Legalább el kellene keríteni.
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Wenner- Várkonyi Attila elmondja, hogy hétvégén a Semsi Girosz Pizzéria nyitva van, lehet, hogy a
Kulacsos vendéglő is. Ettermet biztosítani az önkormányzatnak nem kötelező, a vállalkozói szférának
kell. Olyan Sajátos helyzetben van Kunszentmárton, hogy nincs olyan vállalkozó aki éttermet működtet.
Ha végigmennek a Tiszazug kis településein szinte mindegyiken van egy étterem amit nem
önkormányzat, hanem vállalkozó működtet. A Semsi nem egy klasszkus kialakítású étterem, de
hétvégén lehet kulturált formában enni, vannak frissen siiltek is.
Az önkormányzatnak engedélyes tervdokumentációja van a volt Un Kaszinó és a mellette lévő területre
étterem és konyha létesítésére. Ezen a vonalon is megpróbálnak menni, de tudni kell. hogy nagyjából
több mint 300 millió Ft-os projekt. Ha erre nem találnak kormányzati, vag befektetői segítséget. akkor
ezt nem tudják megvalósítani. Sokat vártak, mert szerették volna megoldani. Önkormányzatnak nem
kötelező feladat éttermet működtetni, de nem volt vállalkozói szféra aki ezt bevállalná ezért
gondolkodtak ezen. B alternatívaként azon elkezdtek már gondolkodni, lépni, hogy a Széchenyi
iskolában nagyon jó főzőkonyha működött, megvan a realítása annak, hogy újból főzőkonyhát
alakítsanak ki. Annyit lépett ebben az ügyben, hogy van a megyében egy kiváló konyhatechnológus
tervező. aki lejön és megnézi a lehetőségét. hogy a Széchényin a mai jogszabályoknak megfelelően
lehet-e főzőkonyhát kialakítani, 500-600 főst, amivel óvodásokat, iskolásokat elláthatják. illetve a
szociális étkeztetést. Olyan módon. hogy az elvihetős legyen. Ha azt mondja rá, hogy igen, kialakíthó,
akkor előkészítik, és erre viszont szoktak pályázati források lenni. Szerinte ennek sokkal nagyobb a
realitása, és jó esélye van, hogy ebben a ciklusban Saját főzőkonyhájuk legyen.
A Körös Etterern épülete magánterület, őket is zavarja, de egyáltalán nem tehetnek róla. A cég
ügyvezetője Körtvélyesi László, akivel annak idején akartak itt egy közös projektet, sokat vártak rá, túl
sokat. Szerette volna, hogyha ez működik. Többször figyelmeztette a testület, hogy nem kellene ennyit
várni, igazuk van. Szerette volna ezt a projektet megvalósítani közösen. De mivel nem kapott hitelt azt a
projektet el kellett engedniük. Mindenképpen felhívják a figyelmet rá, hogy balesetveszélyes az épület.
Nem tudja, hogy köteles-e az épületet elkeríteni, de utánanéznek. Köszöni az észrevételt.

Imrei Lászl6 kiegészítő információként elmondja, hogy a napokban írt a Körtvélyesi Lászlónak, mert
annak idején kapcsolattartó volt, arról, hogy napi szinten veszélyhelyzet alakul ki az épületének a
környékén. Az a terület, mivel nincs bekerítve közterületnek minősül, ezért felhívta a figyelmét, hogy
ezt a veszélyhelyzetet meg kell neki oldania. Azt tudja, hogy megbízást adott egy kunszentmártoni
cégnek, hogy készítsenek azonnal tervet és költségvetést neki. Kétféle típusú körbekerítésen
gondolkodik, az egyik az olcsóbb, a másik az a térhez igazodóan szebb és jobb küllemű. Minden
bizonnyal néhány nap, vagy néhány hétbe bele fog kerülni mire elkészül ez a terv. Ha megrendelést ad,
gondolja, hogy jelzi majd azt az önkormányzatnak.

Több hozzászólás, kérdés, napirendi pont nincs.
Wenner-Várkonyi Attila polgármester megksözni a megjelenést és a közmegliallgatást berekeszti.

Kmf.
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Wenner-Várkonyí Attila

polgármester
ann Zsolt

jegyző
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Fenntartható közlekedésfejlesztés
 Kunszentmártonban- TOP-3.1.1-15-
JN1-2016-00002



Kunszentmárton Város Önkormányzata pályázatot nyújtott be a TOP-3.1.1-15 
kódszámú, „Fenntartható települési közlekedésfejlesztés” című felhívásra.
  A Magyar Államkincstár Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Igazgatósága 2017. 
augusztus 11-i keltezésű levelében értesítette az Önkormányzatunkat, hogy 
pályázatunk 219.993.350 Ft összegű támogatásban részesült.
   A pályázat 100 %-os támogatottságú. 
   A közbeszerzési eljárás eredményeként a nyertes kivitelezővel a kivitelezési 
szerződés 2019. február 12. napján aláírásra került. A kerékpárutak két területet 
érintően kerülnek megvalósításra az ún. É-D irányú kerékpárút, mely az Öcsödi út 
mellett vezet a vasúti átjárótól az Ipari Park területéig, valamint az ún. NY-K- 
irányú kerékpárút, mely a Horváth tértől vezet az érparti sporttelepig /Molnár 
Lajos Sporttelep/



É-D irányú kerékpárút



NY-K irányú kerékpárút



Kunszentmárton komplex 
turisztikai célú fejlesztése - 
TOP-1.2.1-15-JN1-2016-00010



A TOP-1.2.1-15 kódszámú, „Társadalmi és környezeti szempontból fenntartható turizmusfejlesztés” 

c. felhívásra benyújtott támogatási kérelmünk pozitív elbírálásban részesült, mely alapján 

305.000.000 Ft vissza nem térítendő támogatást nyert Önkormányzatunk. A projekt keretében az 

Önkormányzat jelentős turisztikai fejlesztést tervez a településen, melynek egyik elemeként szabad 

strand kerül kialakításra, valamint a KÁMK vezetőjével együtt a Múzeumhoz kötődően turisztikai 

attrakció kerül megvalósításra. Ennek keretében a „betyár világhoz” kötődő turisztikai látványosság 

valósul meg.

 A közbeszerzési eljárás lefolytatása után a kivitelezővel 2019. szeptember 11 napjával a vállalkozási 

szerződés aláírásra került.



Új látógatóközpont



Szabadstrand



Kunszentmárton zöld város 
fejlesztése – TOP-2.1.2-15-
JN1-2016-00003



A TOP-2.1.3-15 kódszámú, „Zöld város kialakítása” c. felhívásra benyújtott támogatási 
kérelmünk pozitív elbírálásban részesült.  A támogatási kérelmünk alapján a projekt 
teljes bekerülési költsége 350.000.000 Ft. A projekt támogatás intenzitása 100%-os. 

A projekt keretében a  Kunszentmárton Széchenyi lakótelep és Kossuth úti lakótelep 
zöldfelület megújítását, közterületi játszóeszközök és utcabútorok elhelyezését és 
csapadékvíz-elvezető csatornarendszer problémájának felülvizsgálatát, megoldását, 
parkolók felújítását tervezzük. 

A támogatási 2019. július 23. nappal a szerződés aláírásra került.



Futókör



Új járda



Parkoló



Nyugalom sziget



Gépkocsi behajtó



Játszótéri eszközök



Kutyafuttató



Extrém kerékpár pálya



Kültéri fitnesz eszközök



Kunszentmárton Széchenyi 
lakótelepi bölcsőde és 
óvoda fejlesztése - TOP 
1.4.1-15-JN1-2016-00025



A TOP-1.4.1-15 kódszámú, „A foglalkoztatás és az életminőség javítása családbarát, 

munkába állást segítő intézmények, közszolgáltatások fejlesztésével” c. felhívásra 

benyújtott támogatási kérelmünk pozitív elbírálásban részesült. A Magyar Államkincstár 

Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Igazgatóságának 2017. május 4-én érkezett levelében 

foglaltak alapján Önkormányzatunk 250.337.405 Ft támogatást nyert el. 

  A kivitelezési munkálatok befejeződtek, az épület átadásra került az intézmény részére



Széchenyi lakótelepi bölcsőde és óvoda



Önkormányzati épületek 
energetikai korszerűsítése –
TOP-3.2.1-15



A projektek keretében 3 db önkormányzati épület energetikai korszerűsítésére nyújtottunk be pályázatot. A pályázatok 
keretében az épületek hőszigetelése, nyílászáró csere, fűtés korszerűsítés és napelemes rendszer telepítése valósulna meg: 
 
1. Kunszentmárton Város Szabó Gyula Kulturális Intézmény és Kiállító terem energetikai korszerűsítése. A pályázat pozitív 

elbírálásban részesült, az elnyert támogatás összege 71.920.800 Ft. A vállalkozási szerződést 2018. szeptember 4. nappal 
aláírásra került.. A kivitelezés befejeződött. 
 

2. Kunszentmárton Város Városháza épületének energetikai korszerűsítése. A pályázat pozitív elbírálásban részesült, az 
elnyert támogatás összege 38.835.720 Ft. A vállalkozási szerződés 2018. december 7 nappal aláírásra került A kivitelezés 
befejeződött.  

3. Kunszentmárton Város Önkormányzata hivatali épületének energetikai korszerűsítése „B” épület. A pályázat pozitív 
elbírálásban részesült, az elnyert támogatás összege 109.240.560 Ft. A vállalkozási szerződés 2019. február 21 nappal 
aláírásra került. A kivitelezés befejeződött. 



Kunszentmárton Város Szabó Gyula 
Kulturális Intézmény és Kiállító 
terem



Kunszentmárton Város Szabó Gyula 
Kulturális Intézmény és Kiállító terem



Kunszentmárton Város Városháza”



Kunszentmárton Város 
Önkormányzata hivatali épülete „B”



Telekparti út szilárd 
burkolatának felújítása – 
VP6-7.2.1-7.4.1.2-16



Pályázatot nyújtottunk be a „Külterületi helyi közutak fejlesztése, önkormányzati utak 

kezeléséhez, állapotjavításához, karbantartásához szükséges erő- és munkagépek beszerzése” 

c. felhívásra. A pályázat keretében önkormányzati tulajdonú vagy önkormányzati 

vagyonkezelésben lévő külterületi, szilárd burkolattal rendelkező helyi közutak 

alépítményének és szilárd burkolatának a felújítása és/vagy szélesítése lehetett pályázni.

  A pályázat keretében az Állami Gazdaságba vezető út felújítását terveztük. 

  A pályázat 2017.01.10. napján benyújtásra került 100 millió Ft igényelt támogatással és 

25.415.128 Ft önerő vállalással. A kivitelezési munkák befejeződtek



Telekparti út



„Belterületi úthálózat 
fejlesztése”



Kunszentmárton Város Önkormányzata a települési önkormányzatok 
2019. évi feladatainak támogatásáról szóló 1004/2019. (I. 18.) Korm. 
határozat alapján külön pályázat és kérelem benyújtása nélkül 
200.000.000,- Ft vissza nem térítendő egyedi költségvetési támogatást 
kapott belterületi útépítésre.

A Képviselő-testület által meghatározott utak esetében azok építésére, 
felújítására, illetve stabilizációjára a közbeszerzési eljárás lefolytatása után 
a vállalkozóval /Soltút Kft/ 2019. június 26. nappal a kivitelezési szerződés 
aláírásra került, a munkálatok megkezdődtek.



„Belterületi úthálózat 
fejlesztése”



Földút stabilizáció

•  Gát utca
•  Érpart

•  1025/34 hrsz



Gát utca



Érpart utca



1025/34 hrsz



Útfelújítás
• Ady Endre utca

• Katona József utca
• Kölcsey utca

• Bethlen Gábor utca



Ady Endre utca



Kölcsey utca



Katona József utca



Bethlen Gábor utca



Útépítés

• Liget utca
• Érpart utca
• Nádor utca



Liget utca



Érpart utca



Nádor utca



I. Világháborús emléktábla 
elhelyezése 
Kunszentmártonban



A fenti címmel nyújtottunk be pályázatot 2018. évben a Közép- és Kelet- 
európai Történelem és Társadalom Kulturális Közalapítvány által kiírt az első 
világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek rendbetétele, renoválása, 
helyreállítása című pályázati kiírásra. A pályázat keretében a Római Katolikus 
Templom homlokzati falára tervezünk egy új emléktábla elhelyezését az I. 
Világháborúban elesett helyi katonák névsorával. A projektre 2.349.500 Ft 
támogatást nyertünk, amelyet 133.896 Ft saját erővel kellett kiegészíteni a 
projekt sikeres megvalósítása érdekében. Az emléktábla elkészült.



I. Világháborús emléktábla



Magánszemélyek kommunális 
adója terhére végzett beruházások
- zúzottköves útstabilizáció

- lakossági járda felújítás



Zúzottköves útstabilizáció
- Kis utca 

- Csongrádi utca (ABC mögött) 

- Gát utca (Kolozsvári utca – Bajcsy-Zsilinszky utca közötti utcaszakasz)  

- Váci Mihály utca – Juhász Gyula utca közötti utcaszakasz 

- Váci Mihály utca – Vörösmarty



Kiss utca



Csongrádi utca (ABC 
mögött)



Gát utca (Kolozsvári utca – Bajcsy-Zsilinszky 
utca közötti utcaszakasz)



Váci Mihály utca – Juhász 
Gyula utca közötti utcaszakasz



Váci Mihály utca – 
Vörösmarty



Lakossági járdafelújítás



Nádor utca (Szentesi u. – Csokonai u. 
közötti szakasza) szilárd burkolatú út 
felújítása
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